
 

ACTA DE LA REUNIÓ DEL CONSELL DE SOLIDARITAT 

 

Convocatòria : 3 de març a les 20 h al Centre Cívic de Malgrat 

 

Ordre del dia: 

1. –Aprovació de l’acta anterior 
2. –Estat dels pagaments dels ajuts 2020 
3. –Aprovació, si s’escau, dels ajuts sol·licitats en la convocatòria 2021 
4. –Proposta ‘organització d’actes per la jornada de conscienciació’ 
5. –Torn obert de paraula 

 
 
 
Assistents per part d’entitats: 
Enric Zaldo, CUP 
Ramir Roger, ERC 
Teresa Verdaguer, ERC 
Lurdes Borrell, JxC 
Josep Gelpí, Malgrat amb el Sàhara 
Joaquim Aubanell, Mans Unides 
Montse Verdura, Amics de l’Índia 
Míriam Reina, Alkaria 
Montserrat Colomer, Càritas 
Josep Boronat, JxM 
Jordi Bayarri, Justícia i Pau 
 
Hi són convidats: 
Kateryna Heyshak 
Santi Matamala 
Ivanna Tunik 
Oleksander Nikolaienko 
Andrés Alcalá Serrano 
Valeriia Andrienko 
 
 
 

 
 
Per part de l’Ajuntament: 
Sònia Viñolas, Alcaldessa 
Sarah Corpas, Regidora de Solidaritat 
Jordi Vila, Cap àrea Qualitat de Vida 
 

La Sra. Viñolas, Alcaldessa, obre la reunió a les 20 h amb una breu presentació de les 
persones assistents i de la Regidora de Solidaritat i Cooperació. 

Per part de totes les persones assistents i atenent a diverses peticions s’aprova canviar 
l’ordre del dia per incorporar com a punt primer: 

 

-Situació a Ucraïna 

Les persones convidades tenen vinculació directa amb Ucraïna i aporten els seus 
testimonis del conflicte en primera persona.  L’Alcaldessa i la Regidora de Solidaritat els 
demanen opinió sobre com es pot actuar de manera efectiva des del municipi. 



Cadascú fa aportacions des del seu punt de vista per tal que el Consell pugui prendre 
les decisions que s’estimin més oportunes. Les aportacions de tots els membres 
coincideixen a posar de manifest la cruesa de la realitat de les persones que han quedat 
a Ucraïna. Hi ha moltes mancances, en especial de productes mèdics. Expliquen que si 
s’envia res, cal garantir que els receptors n’entendran els prospectes i que siguin 
productes realment necessaris i que en el país tinguin costum de fer servir, més enllà 
dels analgèsics que ja tenen. Cal material quirúrgic i per primeres intervencions ràpides 
que és car. S’estima més convenient enviar fons a entitats que puguin subministrar 
medicaments locals i el material que en cada moment del conflicte sigui més necessari. 

Cap de les persones convidades estima convenient enviar productes alimentaris ni 
d’abric, tot i les mancances d’aquests. Es posa de manifest la dificultat del transport i de 
la distribució un cop allà. Per contra, veuen més eficaç poder enviar fons a 
organitzacions locals que distribueixin els aliments des de la proximitat. 

Des de la Regidoria de Solidaritat s’ha consultat amb Unicef, la Creu Roja i el Fons 
Català de Cooperació si s’estima convenient organitzar punts de recollida de material 
en concepte d’ajut humanitari. Cap d’aquestes organitzacions ho recomana, totes elles 
prefereixen aportacions econòmiques. 

En el cas de la Creu Roja, les indicacions de Creu Roja Espanyola, pel moment, és que 
les delegacions territorials no poden acceptar les contribucions en espècie per les 
dificultats i costos associats als enviaments en un escenari tant complicat.  

La Creu Roja Ucraïnesa i les altres Societat Nacionals de països veïns fan la seva 
sol·licitud d'ajuda a la Federació Internacional i són ells qui fan els enviaments 
estandarditzats per vies ja establertes. Són les contribucions econòmiques que ajuden 
a respondre de manera més eficient a les necessitats de la població del país afectat. 

La representant de Càritas exposa les actuacions de la seva entitat avinents amb les 
que acabem de descriure. 

S’exposa per a l’avaluació de les persones convidades la Campanya d’emergència 
3699: Suport a la població víctima del conflicte armat a Ucraïna iniciada pel Fons Català 
de Cooperació. 

Aquesta campanya comprèn d’una banda aportacions econòmiques dels ajuntaments 
catalans i de l’altra la recaptació de fons de la ciutadania. 

 

Per consens de les persones assistents s’acorda: 

1. Que l’Ajuntament engegui una campanya de Solidaritat amb Ucraïna 
prioritzant l’aportació de fons econòmics. Recomanar a l’Ajuntament l’aportació 
d’una part dels recursos del Fons de Solidaritat. En aquest acord, els membres del 
Consell estimen oportú, per majoria, recomanar que de manera excepcional i 
donada la situació d’emergència, l’Ajuntament destini 5.000 € per aquest concepte. 
Recomanar a les entitats, escoles i altres ens que vulguin fer recollida de material 
humanitari que prioritzin la recollida de fons i en tot cas que només recullin el material 
que el consolat ucraïnès a Barcelona estima necessari. 

2. Començar a treballar per poder donar resposta a les necessitats de les persones 
ucraïneses que puguin anar arribant a Malgrat de Mar a causa del conflicte 
bèl·lic. Preveure possibles necessitats d’acollida mitjançant l’activació d’entitats i 
particulars que s’hi vulguin sumar. 

3. Organitzar activitats de conscienciació i recollida de fons. 



 

 

Aprovació de l’acta anterior  

Seguint amb l’ordre del dia establert s’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

Estat dels pagaments dels ajuts 2020 

Es procedeix a constatar que els ajuts atorgats de la convocatòria de 2020 ja han estat 
pagats. Es recorda que és imprescindible que les entitats amb ajuts atorgats justifiquen 
les actuacions per tal que se’ls puguin atorgar nous ajuts. 

 

Aprovació, si s’escau, dels ajuts sol·licitats en la convocatòria 2021 

S’exposa que de la convocatòria de 2021 s’ha rebut 2 sol·licituds en termini i una 
extemporània.  

La primera, en data 08/12/2021, per part de l’Associació Solidària Malgrat amb el Sàhara 
per un import de 2.500 euros. El representant de l’entitat exposa que tot que s’ha aportat 
el projecte de la Caravana Solidària, en vista de l’evolució dels darreres mesos de la 
pandèmia, potser caldrà aportar també el projecte Alimenta Somriures.  

La segona, en data 09/12/2021, per part de l’ONG Alkaria per una assistència educativa 
al Líban per un import de 4.700 euros. La representant de l’entitat argumenta que tot i 
que habitualment col·laboren amb països africans han detectat mancances urgents al 
Líban, en concret a l’assentament informal de persones refugiades sirianes a la vall de 
la Bekaa. 

La tercera, en data 28/12/2021 per part de Mans Unides s’ha de considerar 
extemporània, ja que la convocatòria acabava el dia 9/12/2021. 

Els membres del Consell aproven inicialment tots tres projectes i insten l’Ajuntament a 
considerar l’acceptació de la sol·licitud extemporània de Mans Unides.  

El tècnic de la Regidoria explica que la Llei de General de Subvencions no permet 
l’acceptació de sol·licituds extemporànies, per molt que les bases específiques de 
l’Ajuntament ho contemplin, i que per tant la Intervenció Municipal difícilment podrà fer 
altra cosa que informar de manera desfavorable l’atorgament de la subvenció, amb tot, 
es farà la consulta. 

Els membres del Consell per assentiment aproven continuar donant suport econòmic al 
projecte d’Agenda Llatinoamericana. 

 

Proposta ‘organització d’actes per la jornada de conscienciació’ 

A iniciativa de la Regidoria es proposa treballar conjuntament en l’organització 
d’activitats que tinguin per objecte contribuir a la recollida de fons per pal·liar la situació 
d’emergència a Ucraïna. La majoria dels membres del Consell veuen bé la proposta i 
s’acorda començar a treballar en el disseny d’una jornada o bé una sèrie d’activitats que 
apropin el conflicte a la ciutadania. 

 

Torn obert de paraula 



En el torn obert de paraula es posa de manifest la voluntat de tots els membres del 
Consell de poder treballar un projecte amb les bicicletes decomissades o en possessió 
de la Policia Municipal per qualsevol motiu. Recorden que es va demanar en reunions 
anteriors del Consell i finalment les bicicletes van ser destruïdes.  

Reclamen que l’Ajuntament estudiï la manera de poder fer donació de les bicicletes a 
les entitats que les sol·licitin amb fins socials. 

La Regidoria es compromet a treballar-hi. 

 

La Regidora de Solidaritat i Cooperació internacional, Sarah Corpas, aixeca la sessió a 
les 22.20 h. 

 


